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Datum: donderdag 15 september 2022 om 19 uur  
Plaats: Ontvangstzaal van het stadhuis 

Aanwezig:  

 - voorzitter: Jan Van Damme   
- effectieve leden: Bosteels Gaspar, Casier Bart, De Bruyn Peggy, De Laet Jenny, De 

Prins Lieven (niet meer aanwezig tijdens beraadslaging), De Vos Michel, Herregodts 
Kurt, Ooms Marc, Schoenmaekers An, Van Kerkckhove Elke, Van Stappen Dirk,  

- plaatsvervangers:  Gorrebeeck Patric, Verhofstede Esmeralda  

- secretaris: Barbara Smitz (verslag) 
- externe deskundigen: Bart Van Lokeren (beleidsadviseur),  Sil Goossens  (SWECO) 

Alexander Maekelberg en Anton De Boeck (Antea)  
- college: Wout De Meester (schepen) 

- afvaardiging fracties: /  

 
Verontschuldigd:  

Leden : Behiels Hanna, De Meersman Astrid, Geldof Luc, Vercauteren José 
Fracties : Karel Noppe  

 
De voorzitter verwelkomt de aanwezigen en opent de zitting om 19.05 uur. De agenda van de avond 

wordt overlopen en vervolgens wordt overgegaan tot de behandeling van de agendapunten.  

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering (16-02-2022) 
 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

Er werden vragen gesteld en opmerkingen gegeven nav RUP De Raap betreffende de 700 woningen 
die in dit gebied (Bellestraat – Zonneken) volgens het Gewestelijk RUP worden voorzien met focus 

op sociale woningen en bij uitbreiding het aandeel nieuwe sociale woningen in heel de stad.  We 
verwijzen hiervoor naar het verslag van de vorige vergadering. De vraag naar sociale woningen in 

heel de stad is niet aan de orde in het kader van het verslag van de vorige vergadering.   

 
 

2. Voorontwerp RUP Sportkringpark      
 

Het procesverloop en het voorontwerp RUP Sportkringpark wordt toegelicht door het studiebureau 

Antea (Anton De Boeck). De startnota van het RUP Sportkringpark werd reeds eerder op de 
GECORO toegelicht. (08. 12. 2021)  

Er is bij de opmaak van het voorontwerp RUP Sportkringpark afstemming geweest met de 
ontwerpbureaus voor het zwembad en het inrichtingsplan Sportkringpark, trajecten die nu ook 

lopen. Dit wordt door de vergadering als positief ervaren.  

 
 

Vraag en antwoord :  
- 16 meter hoogte zwembad   

o De vraag wordt gesteld vanwaar de 16 m maximale bouwhoogte komt. Is er wel 

rekening gehouden met de hoogte nodig voor een 10-m hoge springplank voor 
duikers (indien de kuip niet ondergronds is) ? Het zal immers een Olympisch 

zwembad worden. Er is afstemming geweest tijdens voorgaand proces met de 
wensen van de diverse sport- en duikclubs. Allen werden ze bevraagd. Het ontwerp 
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van het zwembad werd hierop afgestemd. De voorschriften werden afgetoetst met 

de ontwerpers van het zwembad.  

- Buffer  
o Er is zo te zien een bufferstrook voorzien ten noorden van de Watermolendreef en 

aansluitend bij een deel van de Pijkedreef. Doch lijkt een buffering naar de rest van 
de nieuwe woonwijk toe ook gewenst. De bufferzone die voorzien is ter hoogte van 

de Watermolendreef en de Pijkedreef dient om de parking te bufferen. De rest van 

Watermolenwijk II (Puyenbekestraat en zijstraten) wordt ‘gebufferd’ door 
boomgaard en speelbos volgens het huidige voorontwerp van inrichtingsplan.  

o Bijkomend de vraag wie de bufferzone zal realiseren. In de voorschriften is 
opgenomen dat deze bufferzone moet aangeplant worden het eerste plantseizoen 

na het verlenen van de omgevingsvergunning voor de aanliggende activiteiten. Een 
item dat ook in de omgevingsvergunning expliciet zal moeten worden opgenomen. 

Gezien de parking ook door de eigenaars van het zwembad moet worden 

aangelegd, houdt dit ook het realiseren van deze bufferstrook in. De provincie is de 
vergunningverlenende overheid aan wie de stad advies heeft moeten geven. 

Verwacht wordt dat deze voorwaarden opgenomen zullen worden in de 
omgevingsvergunning. Het is dan aan de stad Sint-Niklaas om erop toe te zien dat 

de vergunning met voorwaarden naar behoren wordt gerealiseerd.  

o Tenslotte wordt aangegeven dat bij de realisatie van het zwembad, de uitgegraven 
grond kan gebruikt worden voor de realisatie van deze (verhoogde) bufferstroken.  

- Mobiliteit  
o In het kader van de realisatie van het Sportkringpark en bijhorend zwembad, werd 

er door de buurt al heel wat aandacht gevraagd voor de bijkomende 
verkeersoverlast. Werden er al maatregelen genomen ? In het kader van dit dossier 

werd een MOBER (mobiliteitseffectenrapport opge-maakt – in bijlage van het RUP) 

waar er een aantal mobiliteitsmaatregelen naar voor werden geschoven en o.a. een 
aantal al geïmplementeerd :  

▪ Zone 30 in de buurt 
▪ Oversized parking zal worden voorzien waarbij ook een deel voorzien voor 

de buurtbewoners 

▪ Éénrichtingsverkeer, doch dit werd nog niet ingevoerd 
▪ Verlenging en realisatie van het fietspad langsheen de Molenbeek, …  

- Locatie  
o Er wordt de vraag gesteld of deze locatie de meest geschikte locatie is voor een 

nieuw zwembad gezien de huidige locatie toch heel wat meer scholen kan bedienen 

en deze locatie bijgevolg meer busverkeer zal aantrekken. Er is een 
locatieonderzoek gebeurd voor het zwembad en daaruit volgt dat er nog steeds heel 

wat scholen in de nabije buurt gelegen zijn, weliswaar andere dan Sinbad, waardoor 
kan verondersteld worden dat het busverkeer niet danig zal toenemen. Bovendien is 

het ook de intentie om de fietsvoorzieningen naar deze site te verbeteren 
waaronder de verdere aanleg van het fietspad langsheen de Molenbeek en ook 

intern de site voldoende doorwaadbaar te maken. De fietsenstallingen zullen ook 

verspreid over het sportkringpark voorzien worden, terwijl het autoverkeer 
geconcentreerd blijft ter hoogte van het zwembad.  

- Waarom wordt voor het perceel in het noordoosten een voorkooprecht ingeschreven ?  
o De stad heeft de intentie om dit perceel, reeds gelegen in recreatiegebied en 

momenteel ook al bebost, mee op te nemen binnen het sportkringpark wanneer het 

te koop komt te staan daar dit een meerwaarde kan betekenen voor de noordelijke 
groenstructuur van het park. Dit perceel werd ook opgenomen binnen de initiële 

visie voor het gebied  
- Laadpalen 

o Positief dat ze expliciet zijn opgenomen in de voorschriften 
o Los van de uitbating van het zwembad  

o Suggestie : aandacht voor slimme – energie laadpalen via zonnepanelen 

- Stadsbeeld 
o Past het 16 meter hoge zwembad in het stadsbeeld, straatbeeld ?  
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o Hoogste gedeelte van het zwembad is verst van de Watermolenstraat voorzien 

o Aandacht voor hoogte van de gebouwen tov de omgeving zit ook verwerkt in de 

voorschriften : art 1.2.1 
- Formaliteit 

o Er wordt geconcludeerd dat de opmaak van het RUP eerder een formaliteit is, in die 
zin dat de bouw van het zwembad ook mogelijk is zonder het RUP, doch gebaseerd 

op het BPA. Dit laatste klopt. De opmaak van het RUP dient om het voorplein te 

kunnen realiseren, de NW – hoek van agrarisch gebied naar recreatiegebied om te 
vormen en zo het voetbalveld en speelbos te kunnen realiseren en meteen ook om 

op basis van de totaalvisie voor het project één bestemmingsplan op te maken 
waarbij er ook meer aandacht is naar duurzaamheid, landschappelijke inkleding, 

zuinig ruimtegebruik, kwalitatieve inrichting, …  
- Terminologie beter duiden, omschrijven  

o 0.6 Niet hinderende gemeenschapsvoorzieningen : nader verklaren  

o 1.1 Geluidsproducerende sporten : daar niet alle sporten gekend als geluids-
producerende sporten altijd veel geluid produceren, terwijl het publiek bij andere 

sporten of scholen soms meer geluid produceren.  
o Afsluitingen (1.2.7) : er wordt niet aangegeven in welke materialen afsluitingen 

voorzien worden : draad of hagen. De impact van beiden is duidelijk verschillend.   

o Kleinschalige gemeenschaps- en openbaar nutvoorzieningen (2.1) : wat wordt 
hiermee bedoeld ?  We denken bv aan luifel van het zwembad die mogelijks binnen 

zone voor groen plein valt.   
-  Onteigening  

o De onteigeningsprocedure loopt los van dit RUP; ze werd opgestart in februari 2022.  
 

Advies: 

De GECORO geeft een gunstig advies met volgende opmerkingen.   
 

- Voorschriften  
Een aantal voorschriften vragen om meer verduidelijking (cfr verslag)  

o Niet hinderende gemeenschapsvoorzieningen (art 0.6)  

o Geluidsproducerende sporten (1.1) daar niet alle sporten gekend als geluids-
producerende sporten altijd veel geluid produceren, terwijl het publiek bij andere 

sporten soms meer geluid produceren.  
o Afsluitingen (1.2.7) : er wordt niet aangegeven in welke materialen afsluitingen 

voorzien worden : draad of hagen. De impact van beiden is duidelijk verschillend.   

o Kleinschalige gemeenschaps- en openbaar nutvoorzieningen (2.1) : wat wordt 
hiermee bedoeld.  

o …  
Het is gewenst deze voorschriften nog verder op te screenen en ze verder te verduidelijken 

(in de toelichtende kolom) waar nodig.  
 

- Verblijfsrecreatie  

o Vraag is of het niet gewenst is om de mogelijkheid tot verblijfsrecreatie niet enkel te 
beperken tot het jeugdverenigingen, maar ook de mogelijkheid te voorzien om 

verblijfsaccommodatie toe te laten expliciet gekoppeld aan het sportcentrum. Als 
voorbeeld wordt het sporthotel aangehaald dat gerealiseerd is in het provinciaal 

domein Puyenbroeck (Wachtebeke). Er wordt door een gecoro-lid aangehaald dat 

dit hotel heel vaak gebruikt wordt.   
 

Dit besluit werd genomen met algemene stemmen (13).  
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3. Conceptnota beleidsplan bloei  
 
Het procesverloop en de conceptnota beleidsplan ‘Plan Bloei’ wordt toegelicht door het studiebureau 
SWECO (Sil Goossens). De GECORO werd op 27 januari 2022 reeds betrokken bij dit 

planningsproces tijdens de werksessie voor adviesraden. Het lobbenstadmodel vormt de leidraad.  

 
Vraag en antwoord :  

- Op zich kan je niet tegen het beleidsplan ‘plan bloei’ zijn : doelstellingen, ambities, visie. In 
deze fase is het nog vrij algemeen en vind je gelijkaardige ambities en doelstellingen ook bij 

andere steden en gemeenten. Vraag alleen is hoe we dit gaan concretiseren ?   

o Hierbij kunnen we in eerste instantie al aangeven dat het beleidsplan ‘ Plan Bloei’  
de grondlaag zal vormen voor het ruimtelijk beleid in Sint-Niklaas. Uitgaande van 

deze strategische visie zullen 2 beleidskaders worden opgesteld. Later kunnen nog 
bijkomende beleidskaders worden voorzien. Deze beleidskaders vormen dan basis 

o.a. voor de opmaak van ruimtelijke uitvoeringsplannen welke op hun beurt 
uitgewerkt worden door opmaak van ruimtelijke ontwerpen, maar ook andere acties 

kunnen in deze beleidskaders worden opgenomen om de doelstellingen en ambities 

te concretiseren, gebaseerd op de visie.   
o We zijn niet vertrokken van een wit blad bij het opstellen van de visie, doelstellingen 

en ambities. In de conceptnota beleidsplan zitten elementen verwerkt uit heel wat 
eerder geschreven studies als de ruimtelijk economische studie, woonbeleidsstudie, 

… die door de gemeenteraad zijn vastgesteld en verder wordt er ook rekening 

gehouden met de cijfers van de studie-dienst van de Vlaamse Regering 2040 – 
2050.  

o Dat het op dit moment nog niet heel concreet, gedetailleerd is, is logisch. In deze 
eerste fase (conceptnota) is het de bedoeling om iedereen op 1 lijn te krijgen en 

mee te hebben bij de doelstellingen, ambities en globale visie Indien de grote lijn 
duidelijk is en er een akkoord over is, gaan we in de volgende processtappen 

concreter te werk. Klopt dat dit een werk is van lange adem, doch dit zijn de 

stappen die we procedureel voorgeschreven moeten volgen. Evenwel willen we in 
het kader van deze publieke consultatie ook al polsen naar concrete acties die 

kunnen bijdragen aan ‘Plan Bloei’.  
 

- Wie is de doelgroep van het beleidsplan ‘ Plan Bloei’ ?  

Wie wil je bereiken, aantrekken ? Dit volgt niet uit het document dat voor ligt. Hierbij moet 
de vraag gesteld worden, welke identiteit wil je aan Sint-Niklaas geven ? Dit is bepalend 

voor uw beleidsplan verder vorm te kunnen geven. Dit komt niet of te weinig aan bod in 
conceptnota beleidsplan.  

▪ Inspelen op ruimte aanbod Scholengemeenschap ?  

▪ Inspelen op de goede bereikbaarheid van de stad ? Mikken op mensen die 
in Antwerpen werken maar er geen (betaalbare) plaats vinden om te wonen 

?  
▪ Inspelen op de knooppuntligging op de economische assen Gent- 

Antwerpen versus Sint-Niklaas – Temse – Brussel ?  
o Sint-Niklaas meer op de kaart zetten als hoofdstad van het Waasland.  

o Uit voorliggende nota blijkt dat er eigenlijk nog geen keuzes zijn gemaakt. Het 

lobbenstadmodel is er al (sinds 2014), maar dat is reeds lange tijd gekend. Waar 
gaan we voor ?   

o Conclusie : men moet durven keuzes te maken.  
 

- Tot welk hoger doel wil je komen door de troef uit te spelen van Sint-Niklaas als hoofdstad 

van het Waasland ?  
o Wat wens je te bereiken ? Wat willen we niet worden ? Waar willen we verder op 

inzetten ?  
o Energie wordt gesuggereerd als een mogelijk doel. Door het voorzien van 

glastuinbouwgebieden kan er energie opgewekt worden en naar de stad worden 
gebracht. (cfr stromenverhaal).  
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o De stad heeft een unieke plaats die dient benut te worden. Er wordt voorgesteld 

hieromtrent een workshop te organiseren om de identiteit, het hoger doel, 

ambitieniveau, … te bepalen.  
o Het lobbenstadmodel is een model om tot die doelstelling te komen.  

 
Verder werden ook een aantal items aangereikt die meer gericht zijn op één thema 

of één locatie.  

 
- Wat is het aanbod aan (sociale) woningen ?  

o Dit is één van de opgaven voor Sint-Niklaas. Intentie is om deze in de beleidskaders 
een antwoord te geven.  

o In de woonbeleidsstudie staan cijfers => deze zullen we verder in het kader van de 
conceptnota actualiseren en kijken welke doelgroepen er zijn.  

 

- In het ruimtelijk verhaal moeten zonneparken en windparken ook hun plaats 
krijgen. Kunnen we de uitdagingen rond duurzame energie waarmaken ?  

o Hiervoor kunnen we ons beroepen op het Energielandschap Waasland i.s.m. de 
provincie, dat ook loopt.  

 

- Bedenkingen en vragen vanuit landbouwsector  
o In het beleidsplan kunnen geen landbouwgerelateerde zaken worden opgenomen, 

wordt meegegeven vanuit de landbouwsector. Er wordt aangegeven dat de 
overheid ook geen beslissingen neemt over de ontwikkeling van bedrijventerreinen. 

Het is Europa die over het landbouwbeleid beslist en bijhorende taakstellingen (op 
1/1/2023). Zo kan worden aangegeven dat o.a. ook in het kader van het 

gemeentelijk ruimtelijk structuurplan uitspraken gedaan zijn omtrent het 

landbouwbeleid en de ontwikkelingen van bedrijventerreinen.  Vanuit de 
vergadering wordt aangegeven dat het in het beleidsplan ruimte de intentie is  

▪ om de open ruimte net te vrijwaren door de groei (wonen en bedrijvigheid) 
maximaal op te vangen binnen de stads- en dorpskernen en  

▪ ongewenste bijkomende verharding en bebouwing in het open ruimte 

gebied tegen te gaan evenals  
▪ de toename van het ruimtebeslag af te remmen om tegen 2040 helemaal te 

doen stoppen. (p 39)  
Verder is het ook de bedoeling om de open ruimte verder te ontharden en verdere 

versnippering tegen te gaan.   

Alle acties, waaronder deze in het buitengebied, zullen de komende 30 jaar getoetst 
worden aan deze strategische visie.  

o Verder wordt ook aandacht gevraagd voor de leegloop van het platte land.  
o Discussie over gebruikte terminologie (bv beekvallei, verweving) die in 

landbouwmiddens anders geïnterpreteerd wordt dan vanuit ruimtelijk oogpunt. Zo is 
het bekomen van een vergunning in een beekvallei moeilijk, terwijl er bijna geen 

(op de Moervaart na) beekvalleien in Sint-Niklaas zijn. Een afstemming tussen 

landbouw en ruimtelijke  planners over terminologie is gewenst en zal worden 
opgenomen.  

o Om rechtszekerheid te hebben, is het gewenst de samenwerking tussen natuur en 
landbouw op papier te zetten.  

o Er kan meer in detail worden gegaan op al deze elementen in de landbouwraad, de 

conceptnota zal er ook worden toegelicht.  
 

 
 

 
- Aandacht voor werkgelegenheid in en rond de stad 

o Het is het streefdoel om bevolking meer naar de steden te brengen en in Sint-

Niklaas centrum dan ook voldoende werkgelegenheid aan te bieden. Ook de 
werkzaamheidsgraad moet omhoog in Sint-Niklaas.  
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o Aandacht voor de plekken waar verwevenheid wonen – werken mogelijk is.  

o Ook de bestaande industrieterreinen moeten optimaal benut worden.  

o Landbouwgebieden hebben ook een duidelijke economische impact die niet mag 
vergeten worden.  

 
- Aandacht voor de problematiek / aanwezigheid van de baanwinkels langsheen 

de N70  

 
- Westakkers kan een concreet project zijn in uitvoering van het beleidsplan. Het 

is een site die moet benut worden.  
 

- Het buitengebied mag niet aantrekkelijker worden gemaakt dan het stedelijk 
gebied. Het moet ook de doelstelling zijn om jonge gezinnen naar het 

stadscentrum te halen en hen niet te stimuleren om naar het buitengebied te 

trekken.  
 

 
- Deelgemeenten moeten ook aandacht krijgen 

 

o Stations Sinaai en Nieuwkerken hebben bv meer voorzieningen (o.a. fietssnelweg, 
…) dan kern Puivelde. Wat ga je ontwikkelen als kern ? Vanuit aspect duurzaamheid 

zou je eerder kunnen opteren voor de stationsom-gevingen dan de kernen zelf 
gezien de treinfrequentie en aanwezigheid van de fietssnelweg.  

 
- Lopende projecten 

o Momenteel zijn er een aantal lopende projecten die op stapel staan, in ontwerpfase 

of stilaan uitvoeringsfase zijn. Sommige projecten passen binnen het nieuwe 
beleidsplan ruimte zoals het vergroenen van de Grote Markt. Andere projecten, 

zoals de verhuis van het ziekenhuis VITAZ naar de Neerkouter passen dan weer niet 
in de visie. Hoe gaan we hiermee om ?  

 

Het is niet de bedoeling dat de GECORO oplossingen aanbiedt voor bovenstaande vragen in het 
kader van het beleidsplan, doch wel dat ze deze vragen duidelijk formuleert. Het is aan het 

projectteam van het beleidsplan ‘Plan Bloei’ om deze vragen in overweging te nemen en de nodige 
stappen te ondernemen om er antwoorden op te formuleren.  

 

Advies: 
- Uitgaande van bovenstaande elementen die geformuleerd werden naar aanleiding van de 

presentatie ‘ Plan Bloei’ worden volgende aandachtspunten naar voor geschoven, welke bij 
de verdere uitwerking van het ‘ Plan Bloei’ beter dienen geanalyseerd te worden om als 

voedingsbodem te kunnen dienen voor de verdere uitwerking van de conceptnota in een 
strategische visie en later de bijhorende beleidskaders.  

 

o Als belangrijkste items komen naar voor dat er in het plan bloei aandacht 
moet zijn voor  

▪ Identiteit : welke identiteit wil Sint-Niklaas, als hoofdstad van het 
Waasland zich aanmeten. Welke mensen wil men naar hier aantrekken als 

we een levendige stad willen worden ?  Waar willen we naar toe gaan ?  

Welke troeven hebben we en willen we in de toekomst versterken ? Dit 
dient in de analysefase verder te worden uitgewerkt. Het bepalen van de 

identiteit van Sint-Niklaas zal ook structuur geven aan het beleidsplan.   
 

▪ Ambities :  

• duidelijk uitspreken over algemeen ambitieniveau 

• keuzes durven maken, hetgeen nu nog niet gebeurd is.  

• Mensen meer naar de stad brengen dan ze alleen hier te laten 
werken. Het moet zeer duidelijk de ambitie zijn een stad te creëren 
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waar het aangenaam om wonen is. Vraag hierbij is welke 

doelgroepen je hierbij wenst aan te trekken op basis van de 

identiteit die we willen aanmeten  
 

▪ Haalbaarheid   

• In hoeverre zijn de naar voorgeschoven ambities haalbaar om 
binnen afzienbare tijd te realiseren ? Zijn daar genoeg middelen en 

mensen voor beschikbaar ? Zal er voldoende draagvlak worden 

gevonden hiervoor bij de betrokkenen, de bewoners  ?   
 

 
- Het advies is nog niet gefinaliseerd. Voorstel van de vergadering is dat secretaris het advies 

verder voorbereid op basis van het overleg (identiteit, ambities, haalbaarheid), het voorlegt 
aan de voorzitter en dat het een tweede keer besproken wordt. Termijn hiervoor loopt nog 

tot 24 oktober.  

 
 

 


